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I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets  Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret: Hvor stor en huslejestigning pr. måned påtænkes i de offentligt 

ejede udlejningsboliger? 

(Medlem af Inatsisartut Karl Lyberth, Siumut)

Begrundelse:

I de sidste dage er det kommet frem at der er planer om at forhøje huslejen i de offentligt ejede 

udlejningsboliger, blandt andet på grund af hærværk og graffiti i disse ejendomme.

I forbindelse med fremlæggelse af planlagte huslejestigninger nævner Landsstyremedlemmet for 

boliger  intet  om  hvor  stor  en  huslejestigning  der  påtænkes,  hvorfor beboerne  i  disse 

udlejningsejendomme naturligt må føle sig utrygge ved situationen. Især når vi ved at huslejen for 

familier der bor i énfamiliehuse for ganske nyligt er forhøjet med 51%.

På baggrund af nævne årsager vil jeg gerne have en klar melding om hvor stor en huslejestigning 

der påtænkes i de offenligt ejede udlejningsboliger?

1


